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Abstract (en)
[origin: ES8305050A1] A composition for the phosphatizing of metals, particularly iron and steel, which comprises an aqueous acidic, chlorate-
containing zinc phosphate solution which contains from 0.5 to 1.5 g/liter Zn from 0.4 to 1.3 g/liter Ni from 10 to 26 g/liter P2O5 from 0.8 to 5 g/liter
Cl03 and in which no nitrite is added, and in which the weight ratio of Zn to Ni shall be adjusted to a value of 1: (from 0.5 to 1.5), that of Zn to P2O5
to a value of 1: (from 8 to 85) and that of free P2O5 to a value of from (0.005 (at about 30 degrees C.) to 0.06 (at about 60 degrees C.)): 1. The
composition is particularly useful in processes for the preparation of metal surfaces for electrophoretic coating, particularly for cathodic immersion
coating.

Abstract (de)
Das Verfahren zur Phosphatierung von Metallen, insbesondere Eisen und Stahl, mit wäßrigen sauren chlorathaltigen Zinkphosphatlösungen bei
Temperaturen von 30 bis 60°C sieht vor, die Metalloberflächen mit Lösungen in Berührung zu bringen, die 0,5 bis 1,5 g/l Zn 0,4 bis 1,3 g/l Ni
10 bis 26 g/l P2O5 0,8 bis 5 g/l ClO3 enthalten und denen kein Nitrit zugesetzt wird. Dabei soll das Gewichtsverhältnis von Zn zu Ni auf einen
Wert zwischen 1 : (0,5 bis 1,5), Zn zu P2O5 auf einen Wert zwischen 1 : (8 bis 85) und Freiem P2O5 zu Gesamt-P2O5 auf einen Wert zwischen
(0,005 (bei ca. 30°C) bis 0,06 (bei ca. 60°C)) : 1 eingestellt werden. Der wesentlichste Anwendungsfall des Verfahrens dient der Vorbereitung von
Metalloberflachen für die Elektrotauchlackierung, insbesondere für die kathodische Tauchlackierung.
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